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ZÁKLADNÍ ÚDAJE O ŠKOLE 

NÁZEV, SÍDLO, ÚDAJE O VEDENÍ ŠKOLY 
Anglo - německá obchodní akademie a.s. se sídlem Bělohorská 171, 169 00 Praha 6 (do konce šk.r. 2022/2023), následně 
Prusíkova 2577/16, 155 00 Praha 5 - Stodůlky, byla zařazena do sítě škol pod č. j. 37 986/05-21 a zapsána do obchodního 
rejstříku vedeného Městským soudem v Praze oddíl B, vložka 5780 (IČ 25735624, IZO 040652441). 
Na základě Rozhodnutí Ministerstva školství mládeže a tělovýchovy České republiky č. j. 26 257/2009-21 ze dne 25. 11. 2009 bylo 
zapsáno do školského rejstříku: 
název školy   Anglo – německá obchodní akademie a.s. 
identifikátor právnické osoby 691001111 
ředitelka    Ing. Miluše Papoušková 
statutární orgán   Ing. Miluše Papoušková 
Kontakty 
telefon:    277775611 
e-mail:     info@anoa.cz 
datová schránka - ID schránky: vzscuii 
webové stránky:    www.anoa.cz 
Školská rada byla zřízena na škole s účinností od 27. 6. 2006 v souladu s ustanovením § 167 Zákona č. 561/2004 Sb. Členy školské 
rady jsou zástupci z řad pedagogů i zákonných zástupců. 

 
MISE, VIZE A HODNOTY ŠKOLY 
MISE ŠKOLY 
Obchodní akademie, kde učitelé jsou průvodci poznáním studentů na cestě k dospělosti. Osobním přístupem, vzájemným 
respektem a důvěrou vytváříme prostor k seberealizaci. 
VIZE ŠKOLY 
Náš absolvent je člověk s maturitou, jazykově, odborně a morálně připravený pro další studium a profesní i osobní život.  
HODNOTY ŠKOLY 
Otevřenost, odpovědnost, uvěřitelnost, odbornost, důvěra, respekt, radost, profesionalita. 

 

PŘEHLED OBORŮ VZDĚLÁNÍ 

Název studijního oboru Forma studia Schválen Počet tříd v oboru 

63-41-M/01   Ekonomika a podnikání denní RVP vydalo MŠMT ČR dne 
28. 6. 2007 

12 

 
 

PŘEHLED PRACOVNÍKŮ ŠKOLY 

CELKOVÝ STAV ZAMĚSTNANCŮ 
 

 

 
 
 

 
DALŠÍ VZDĚLÁVÁNÍ PEDAGOGŮ 
V průběhu celého školního roku 2022/2023 absolvovali zaměstnanci v rámci dalšího vzdělávání pedagogických pracovníků 
následující vzdělávací programy: 

Druh akce Zaměření vzdělávací akce/vzdělávací instituce Počet účastníků 

semináře, kurzy DVPP 18 

seminář  Konzultační seminář k MZ  (NIDV, CISKOM) 1 

školení Pro vedoucí a koordinátory programu Erasmus +, eTwinning, DofE 2 

jiné Studium pro splnění kvalifikačních předpokladů 2 

jiné Studium pro rozšíření či prohloubení odborné kvalifikace 1 

Název Stav k 31.8.2022  Průměrný věk ped. pracovníků  

Pedagogičtí pracovníci 27  
36 let Nepedagogičtí pracovníci 2 

Celkem 29 

mailto:info@anoa.cz
http://www.anoa.cz/
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ÚDAJE O PŘIJÍMACÍM ŘÍZENÍ 

PRŮBĚH A VÝSLEDKY PŘIJÍMACÍHO ŘÍZENÍ 
Ve školním roce  2022/2023 se konaly jednotné přijímací zkoušky (JPZ). 
Uchazeči k nám byli přijímáni na základě přijímacího řízení, jehož součástí bylo  

1) hodnocení studijních výsledků z předcházejícího stupně vzdělání v profilových předmětech (ČJL, AGJ, MAT) 
2) přijímací pohovor 
3) výsledky JPZ. 

 

Studijní obor Počet přihlášených Počet přijatých 

63-41-M/01 Ekonomika a podnikání 163 79 

 
 

ÚDAJE O VÝSLEDCÍCH VZDĚLÁVÁNÍ ŽÁKŮ, NAPLŇOVÁNÍ CÍLŮ ŠVP 

OVĚŘOVÁNÍ VÝSLEDKŮ VZDĚLÁVÁNÍ 
Pedagogové sledují a zaznamenávají vývoj, procesy učení a učební výsledky každého žáka pravidelně a průběžně poskytují 
zpětnou vazbu žákovi, jeho třídnímu učiteli i rodičům.  
Ke sledování úrovně výuky i kvality přípravy jednotlivých žáků využívá škola dlouhodobě tradiční metody čtvrtletních prací, které 
se realizují písemnou formou a jsou tvořeny uzavřenými a otevřenými otázkami se stručnou odpovědí. Práce slouží zároveň jako 
důležitý prvek při získávání klíčových kompetencí pro konání písemných částí maturitní zkoušky.   

VÝSLEDKY VZDĚLÁVÁNÍ ZA ŠKOLNÍ ROK 2022/2023 
Vzdělávání v ANOA směřuje k tomu, aby žák v přiměřené míře naplnil čtyři základní cíle vzdělávání stanovené v ŠVP, tj. učit se 
poznávat, učit se pracovat a jednat, učit se být a učit se žít společně.  
Metody výuky, které směřují k naplnění těchto základních cílů, využívají naši pedagogové různorodé. Převažují metody 
aktivizující, kterými je žák nucen při získávání vědomostí a dovedností vyvinout vlastní úsilí. Pasívní metody, kdy žák pouze 
přejímá hotové poznatky, jsou chápány jako potřebné, nicméně pouze doplňkové. 
Velký důraz je po celou dobu studia kladen na jazykové vzdělávání. Po celé čtyři roky žáci rozvíjejí své kompetence v oblasti 
mateřského jazyka a dvou jazyků cizích (první cizí jazyk s výstupní úrovní minimálně B1-B2 – anglický jazyk, druhý cizí jazyk 
s výstupní úrovní A2 – německý jazyk). Od prvního ročníku žáci rozšiřují své jazykové kompetence v konverzaci v cizím jazyce, a 
to v rámci anglického i německého jazyka (vedeno rodilým mluvčím), od třetího ročníku navíc i v cizojazyčné odborné angličtině. 
Mimořádný důraz je po celou dobu studia kladen i na odborné předměty a praktické využití získaných odborných kompetencí. 
Studenti i ve školním roce 2022/2023 skládali jazykové zkoušky Cambridge English (úroveň B2 a C1), účastnili se krajského kola 
ekonomické olympiády i národního kola olympiády z účetnictví. Motivací a oceněním úspěšného absolvování certifikací a soutěží 
je pro studenty finanční spoluúčast školy. 
Přehled prospěchu za školní rok 2022/2023: 

 Počet studentů 

Prospělo s vyznamenáním 131 

Prospělo 168 

Neprospělo 10 

Celkový průměrný prospěch 1,58 

 
VÝSLEDKY MATURITNÍCH ZKOUŠEK 

Matiritní zkoušky 2022/2023 

počet žáků, kteří konali zkoušku 69 

prospělo s vyznamenáním  15 

prospělo 49 

neprospělo (z 1 či více dílčích zkoušek) 5 

 
ÚSPĚŠNOST NAŠICH ABSOLVENTŮ 
Naše obchodní akademie je škola odborně zaměřená, s cílem připravit absolventa tak, aby co nejlépe uspěl na trhu práce či ve 
sféře podnikání. Zájem o naše absolventy neklesl. Při návštěvách absolventů se dozvídáme, že v konkurzních řízeních dosahují 
výborných výsledků, a to nejen díky znalosti cizích jazyků, ale i díky získaným dovednostem v oblasti účetnictví, daní, marketingu, 
managementu. Jako každoročně, tak i ve školním roce 2022/2023, si mnozí naši absolventi podali přihlášky na VŠ různých 
zaměření. Podle referencí absolventů naší školy je jisté, že mnozí z nich úspěšně absolvují státní zkoušky a získávají titul Bc., Mgr. 
či Ing. 
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ŠKOLNÍ VZDĚLÁVACÍ PROGRAM (ŠVP) 
1. 9. 2009 bylo zahájeno vzdělávání prvních ročníků oboru Ekonomika a podnikání podle Školního vzdělávacího programu. Školní 
vzdělávací program EKONOM vychází z rámcového vzdělávacího programu oboru vzdělání 63-41-M/01 Ekonomika a podnikání. 
Ve 3. a ve 4. ročníku nabízí žákům profilaci rozšířením školního vzdělávacího programu o specializaci jazykovou a odbornou 
(Leadership, Logistika a mezinárodní obchodní operace) a specializaci sportovní (Sportovní management). Tyto profilace 
umožňují žákům zaměřit se na oblasti, které je zajímají a kam chtějí v budoucnu směřovat. 
Za dobu existence ANOA jsme si potvrdili, že kombinace odborného s jazykovým vzděláváním je smysluplná a na trhu práce 
uplatnitelná.  
Usilujeme o to, aby náš absolvent byl člověk s maturitou, jazykově, odborně a morálně připravený pro další studium a profesní 
i osobní život. Tímto v naší škole naplňujeme cíle odborného vzdělávání – učit se poznávat, učit se pracovat a jednat, učit se být 
a učit se žít společně. 
V souladu s plněním těchto cílů vzdělávání v našem oboru směřujeme k tomu, aby si studenti vytvořili následující klíčové 
kompetence, které považujeme za důležité: 
1. kompetence k učení – získávají průběžně napříč vyučovacími předměty, v rámci kariérového poradenství pak poznávají 
možnosti svého dalšího vzdělávání, a to zejména v oboru a povolání 
2. kompetence k řešení problémů – získávají průběžně napříč vyučovacími předměty, a to zařazováním rozmanitých výukových 
metod a používáním nových technologií 
3. komunikativní kompetence - získávají průběžně zejména v jazykových předmětech (zvýšená hodinová dotace výuky cizích 
jazyků) ve vazbě na odborné předměty 
4. občanská, kulturní, personální a sociální kompetence – získávají průběžně napříč vyučovacími předměty a organizováním 
roznorodých celoškolních projektů (např. z oblasti dobrovolnictví - tvorba adventních věnců a květinové jarní výzdoby pro 
domovy seniorů, z oblasti sociální a personální – společný Haloween a výzdoba okolí školy, plnění programu DofE, z oblasti 
kulturní – návštěva divadelních představení a interaktivní procházky Prahou) 
5. kompetence k pracovnímu uplatnění a podnikatelským aktivitám – získávají průběžně v odborných předmětech, podpořeno 
odbornými praxemi v ČR i zahraničí, exkurzemi a přednáškami externích odborníků 
6. matematické kompetence a kompetence využívat prostředky IKT - získávají průběžně v odborných předmětech (zejména 
účetnictví a ekonomie), v matematice a informačních a komunikačních technologiích. 
Ruku v ruce s klíčovými kompetencemi jsou u studentů vytvářeny kompetence odborné, které v souhrnu tvoří důležitou součást 
profilu absolventa. 
 

AKTIVITY A PREZENTACE ŠKOLY NA VEŘEJNOSTI 

MEZINÁRODNÍ SPOLUPRÁCE, ZAHRANIČNÍ KONTAKTY 
Ve školním roce 2022/2023 navázali studenti na účast v projektu Mezinárodní ceny vévody z Edinburghu (DofE) a užili si 
slavnostní ceremoniál v prostorách Staroměstské radnice. 
Ve školním roce 2022/2023 škola pokračovala ve spolupráci s Koordinačním centrem česko-německých výměn mládeže, a to 
konkrétně se školou FOSBOS v Memmingenu v Německu. Společně s partnery z této školy jsme připravovali projekt pro 
studenty, zahrnující praxi ve vybraných firmách v Memmingenu a v Praze. Praxe byla určena pro vybranou skupinu 6 studentů 
z každé školy a je školou uznávána jako odborná praxe, která je povinnou součástí studia. Projekt zahrnuje 14denní pobyt 
v partnerském městě a kromě praxe ve firmách je součástí i úvodní jazyková animace, která má studentům pomoci s orientací 
(nejen jazykovou) v cizím prostředí, kontakt se studenty z partnerské školy i volnočasové aktivity organizované partnerskou 
školou. Celý projekt je částečně financován prostřednictvím česko-německé organizace Tandem, se kterou úzce spolupracujeme 
při získávání partnerů k česko-německé spolupráci školy.  
V roce 2022/2023 škola navázala kontakt s několika zahraničními partnery. Jedná se o partnerské školy z Rakouska, Německa, 
Portugalska, Španělska, Polska, Ukrajiny, Turecka, Nizozemska, Francie. K vyhledání škol byla převážně použita platforma 
eTwinning. Tyto školy participují v projektech s ekonomickým zaměřením. Projekty jsou průběžně zahrnuty do učebních osnov 
v předmětu Mezinárodní spolupráce a Business English.  
V rámci projektů a mobilit financovaných z fondů Erasmus + se naši studenti i pedagogové pravidelně účastní recipročních 
výměn. 
Projekty jsou zaměřeny nejen na cizí jazyky, ale také na použití ekonomických znalostí v praxi. Studenti si prohloubí jazykovou 
kompetenci v oblasti obchodního jednání, pracovních pohovorů a marketingovým aktivitám. Nedílnou součástí projektů je i 
zlepšení počítačové gramotnosti. Pedagogové využili možnost poznat práci kolegů v zahraničních školách prostřednictvím 
„stínování“ a rozšířit si své jazykové kompetence. 
Ve snaze zapojit se do projektů financovaných z fondů Erasmus + jsme získali další akreditaci, a to v oblasti odborného 
vzdělávání a přípravy na období 2021 – 2027.  

 
PŘEHLED DALŠÍCH DŮLEŽITÝCH AKTIVIT ŠKOLY 
Souhrnný přehled je uveden v příloze č. 1 „Život v ANOA nejen ve školních lavicích, aneb návrat v čase měsíc po měsíci“. 
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VÝCHOVNÉ A KARIÉRNÍ PORADENSTVÍ, PREVENCE RIZIKOVÉHO CHOVÁNÍ 
Prevence rizikového chování je realizována na základě jasně stanoveného systému Školní preventivní strategie, jejíž součástí je 
i Minimální preventivní program školy. Oba dokumenty vycházejí z Metodického doporučení k primární prevenci rizikového 
chování u dětí a mládeže MŠMT  
Školní program prevence rizikového chování je realizován dlouhodobě a systematicky (poskytování poradenských služeb  školním 
metodikem prevence, akutní intervence, účast metodika na setkávání metodiků Prahy 6 a členství v pracovní skupině školních 
metodiků ZŠ a SŠ při zastupitelstvu ÚMČ Praha 6, participace na plnění protidrogového programu prevence na území Prahy 6 
„Zdravá šestka“ apod.). Škola spolupracuje s Pedagogicko-psychologickou poradnou pro Prahu 6, s protidrogovou 
koordinátorkou MČ Prahy 6, Prev-Centrem, Centrem krizové intervence, klinickými psychology a dalšími subjekty zaměřenými na 
prevenci a řešení problémového chování žáků. Poradenské služby ve škole zajišťuje výchovný poradce (zástupce ředitelky školy), 
který je současně metodikem prevence rizikového chování. Těžiště práce VP spočívá v diagnostice žáků, kariérním poradenství a 
prevenci, řešení výchovných a studijních problémů (školní neúspěšnost). V popředí jeho pozornosti je pomoc žákům 
s prospěchovými a životními problémy, řešení jejich absence a dalších negativních projevů chování, a také průběžné sledování 
klimatu školy (pomocí dotazníků). Ve školním roce 2022/2023 zaznamenal výchovný poradce nárůst počtu studentů 
s psychickými problémy (pravděpodobně důsledek covidové izolace). 
Důležitým bodem preventivního programu školy je realizace adaptačních kurzů pro první ročníky, nejinak tomu bylo i na začátku 
školního roku 2022/2023. 
Mezi činnosti v rámci výchovného poradenství a prevence rizikového chování v ANOA patří zejména: 

 Kontinuální úzká spolupráce s třídními učiteli a členy pedagogického sboru 

 Spolupráce s rodiči žáků a jejich informování v rámci individuálních poradenských služeb 

 Systematická péče o studenty 1. ročníků 

 Sestavování hodnocení, posudků a vyjádření o školní kariéře studentů pro státní instituce 

 Opakované konzultace výchovného poradce s odborníky neškolských profesí, které zajišťuje pedagogicko-psychologická 
poradna 

 Diagnostika a krizová intervence (zajištění vlastními silami nebo zprostředkování odborné pomoci) 

 Monitorování vztahů ve skupině (prevence, sociometrická šetření, řešení případných problémů) 

 Intenzivní spolupráce s rodiči problémových studentů (prospěch, chování, absence) při výchovných komisí 

 Poskytování informací o možnostech dalšího vzdělávání 

 Pomoc při volbě povolání, studia na VŠ 

 Pomoc při orientaci na trhu práce 

 Zajišťování výchovných a vzdělávacích přednášek, exkurzí 

 Zajištění a organizace adaptačního kurzu pro 1. ročník. 

VYHODNOCENÍ INTEGRACE ŽÁKŮ SE SPECIÁLNÍMI VZDĚLÁVACÍMI POTŘEBAMI 
V rámci integrace žáků nevytváříme speciální třídy. Integrujeme znevýhodněné žáky do klastických tříd, přičemž ve skupině 
znevýhodněných žáků převažují ti, jejichž mateřským jazykem není čeština. Jejich vzdělávací potřeby jsou uspokojovány 
podpůrnými opatřeními v podobě zvýšeného osobního přístupu zkušených pedagogů (zejména individuální konzultace po 
vyučování, zpracovávání vhodných výukových materiálů apod.) a výchovného poradce školy (dle potřeby spolupracuje 
s pedagogicko psychologickou poradnou). V případě potřeby tvorbou individuálního vzdělávacího plánu a rovněž materiálním 
zabezpečením školy (výtah, bezbariérový přístup). Díky zvýšené komunikaci se zákonnými zástupci takovýchto studentů máme 
jasnou informaci o úspěšnosti integrace. 

VZDĚLÁVÁNÍ NADANÝCH ŽÁKŮ 
Potřeby nadaných žáků byly rozvíjeny individuálním přístupem pedagogů, kteří tak u nich posilovali jejich aktivačně-motivační 
vlastnosti a budovali jejich kladné postoje ke vzdělání. 
Vedení školy nadaným studentům v mimoškolní oblasti (především sportovci, reprezentanti) umožňuje individuální vzdělávací 
plán (IVP), který je vhodnější formou pro jejich vzdělávání – umožňuje skloubit náročné studium s neméně náročnou sportovní 
přípravou.  
Díky IVP škola umožňuje i další skupině nadaných studentů, v souladu se zaměřením ŠVP, studium v zahraničí pro posílení jejich 
jazykových kompetencí. 

MULTIKULTURNÍ VÝCHOVA 
Vzhledem k tomu, že studenti naší školy jsou tradičně i z různých částí světa a rozmanitých kultur, je věnována v průběhu 
procesu vzdělávání pozornost pozitivům i problémům multikulturního soužití (adaptační kurz prvních ročníků, třídnické hodiny, 
akce školy napříč třídami, doučování češtiny pro žáky s jiným mateřským jazykem). Multikulturní výchova přispívá k bezpečnému 
soužití národnostně a etnicky odlišných skupin, cizinců a příslušníků většinové společnosti. Ve školním roce 2022/2023 se 
nezvýšil počet ukrajinských studentů. 
Vyučovacím jazykem školy je český jazyk.  
Studentům z cizojazyčného prostředí pomáhají vyučující překonat jazykovou bariéru individuálním přístupem a konzultacemi po 
vyučování. Tímto způsobem u nich dosáhneme zvládnutí českého jazyka do úrovně potřebné pro absolvování středoškolského 
studia. 
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ZÁVĚRY A ZJIŠTĚNÍ ČESKÉ ŠKOLNÍ INSPEKCE 

V období 13. – 18. ledna 2016 proběhla úspěšně ve škole kontrola ČŠI. Inspekční zpráva z této kontroly je v plném znění 
k dispozici na stránkách ČŠI pod číslem jednacím ČŠIA-93/16-A.  
V období 2. – 18. 5. 2018 proběhla úspěšně ve škole kontrola ČŠI v průběhu jarního zkušebního období maturitní zkoušky. ČŠI 
nebylo zjištěno žádné porušení právních předpisů – viz Protokol o kontrole číslo jednací ČŠIA-1277/18-A. 
 

 

PŘEHLED O HOSPODAŘENÍ ŠKOLY VE ŠKOLNÍM ROCE 2022/2023 

Příjmy  V tis. Kč Neinvestiční výdaje  V tis. Kč 

2022/2023 2022/2023 

Dotace 23892 Mzdové 13211 

Příspěvek na studium 9787 Odvody na SP a ZP 3935 

  Učební pomůcky 373 

  Drobný majetek 420 

  Energie 981 

  Opravy majetku 88 

  Nájmy 834 

  Školení 65 

  Telefony + internet 224 

  Stravování studenti 66 

  Nakupované služby 4497 

Celkem 33679 Celkem 31804 
 

ZÁVĚR 

Výroční zpráva byla projednána a schválena Školskou radou v souladu s § 168, odst. 1, Zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, 
základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání, v platném znění. Přílohou Výroční zprávy je Zápis z jednání Školské 
rady, které se konalo 11. 10. 2023. 
 

V Praze dne 12. 10. 2023 
 

Ing. Miluše Papoušková v.r. 
ředitelka školy 
 
 
Přílohy Výroční zprávy: 
Č. 1 - „Život v ANOA nejen ve školních lavicích, aneb návrat v čase měsíc po měsíci“ 
Č. 2 -  zápis z jednání Školské rady 
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Příloha č. 1 k výroční zprávě o činnosti školy za školní rok 2022/2023 

„Život v ANOA nejen ve školních lavicích, aneb návrat v čase měsíc po měsíci“ 

 (čerpáno z aktualit na webových stránkách školy)

 

Ostruhová? Nerudova? – Kdo se v tom má vyznat?  

Kdo si počká, ten se dočká, praví jedno známé přísloví. Studenti druhých ročníků si počkali na slunné jarní počasí, aby se vydali 

do Nerudovy ulice po stopách domovních znamení. 

Pozvedli svůj zrak, zpomalili krok a najednou se ocitli v galerii stavebního umění. Opravdu jen stavebního? Vždyť právě zde se 

odehrávaly příběhy obyčejných „figurek“ Jana Nerudy. Jeho Ostruhová ulice zažila nejeden tragický lidský osud. Vzpomenete si, 

jaký byl právě ten pana Vojtíška a pana Vorla?  

 
Lidice žijí  

12. červen roku 1942 se pro lidické ženy stal tím nejtragičtějším dnem jejich života, byly jim násilně odebrány jejich děti. 

Pouhé dva dny nás oddělovaly od smutného 51. výročí vyhlazení obce Lidice. Se studenty druhých ročníků jsme přišli uctít 

památku těch, na nichž byla vykonána nespravedlivá pomsta. 

 
Vídeň očima třeťáků  

V pondělí 19. června krátce po šesté hodině ranní vyjel autobus plný studentů třetích ročníků do Vídně. 

Cestou jsme se zastavili v „Excalibur City“, kde jsme se krátce protáhli a osvěžili. Po příjezdu do hlavního města Rakouska nás 

čekala prohlídka dechberoucích belvedérských zahrad s naučným komentářem paní učitelky. Poté následoval nejočekávanější 

okamžik celého výletu – rozchod. Viděli jsme spoustu místních památek, jako například Stephansdom, Hofburg, Staatsoper, 

Rathaus a mnoho dalších. Vyzkoušeli jsme speciality místní kuchyně a pak již následovala dlouhá cesta domů. Výlet se nám i přes 

velmi náročnou zpáteční cestu líbil, načerpali jsme nové zážitky a patřičně jsme si ho užili.  

„Třeťáci“ 

 
Neztratili jsme se!!!  

Slyšeli jste už někdy slovo „fendrych“? Studenti třetích ročníků do čtvrtka 15. června také netušili, že takové slovo existuje. 

Stačila ale jedna literárně-historická „bojovka“ po Starém Městě pražském a dnes už třeťáci vědí, že je to praporečník, který zdobí 

jeden z domů v Husově ulici. Pro mnohé nebyl fendrych tím nejzáludnějším úkolem, ale taková morseovka, ta jim připravila 

krušnou chvilku, když zjistili, že se bez jejího vyluštění nedostanou na místo závěrečného srazu. Naštěstí všichni zalovili v paměti, 

vrátili se do dob svých letních táborů a mohli tak dojít k památníku našeho nejznámějšího českého reformátora, jehož heslo 

„PRAVDA VÍTĚZÍ“ zdobí standartu prezidenta naší země. Poznali jste, kde bylo místo setkání? 
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Sbírka oblečení pro sociálně potřebné  

V květnu se náš pedagogický sbor podílel na sbírce oblečení pro oděvní banku. 

Děkujeme všem, kteří využili jarního úklidu ve svých šatnících a pomohli tak vrácení již nenošeného zpět do oběhu.  

Celkem jsme vybrali 8 velkých pytlů, které jsme odvezli do oděvní banky v Tróji. 

Oděvní banka - oblečení pro sociálně potřebné (odevnibanka.cz) 

Moc všem děkujeme. 

  
 

Setkání na dálku  

Někteří studenti prvních a druhých ročníků se 13/6 účastnili videokonference s belgickou školou WICO Campus Lommel. 

Prvotní téma setkání bylo "Eating habbits", vzhledem k tomu, že s touto školou teprve navazujeme kontakt, se nakonec téma 

rozšířilo na život v Belgii a v České Republice. 

  
DofE - cvičná expedice  

Z pátku na sobotu proběhla letošní cvičná expedice. Sešli jsme se na sídlišti Baba s batohy na zádech připraveni ošetřit každou 

ránu přes odřenou patu až po odřené čelo. Tuto schopnost jsme naštěstí nemuseli využít. Kromě jednoho klíštěte a kousnutí od 

mravence jsme expedici dokončili v pořádku. 

Naše kroky vedly přes Lysolaje, Nebušice, vyhlídku Housle, Divokou Šárku a Oboru Hvězdu.  

Počasí bylo teplé a slunečné, dokud jsme nedošli do Šáreckého údolí, kde nás dostihl déšť. Oblékli jsme si pláštěnky a vesele 

pokračovali v cestě. Naštěstí se počasí brzy umoudřilo a my mohli pokračovat v cestě ještě veseleji. Cvičná expedice nám 

pomohla najít chyby před ostrou expedicí a spojit tým. Všichni si expedici užili a už se těší na další.  

Kateřina Krocová 

 
Erasmus+ Dobrovolnictví  

I v letošním školním roce jsme se věnovali a úspěšně ukončili několik Erasmus+ projektů. 

Jedním z nich, byl projekt pod názvem "Dobrovolnictví, nad rámec občanské angažovanosti, způsob, jak rozvíjet měkké 

dovednosti" (2021-1-FR01-KA210-SCH-000032304). Projekt byl náročný nejen na přípravu, ale také pro studentky, kteří se mu 

po celý školní rok věnovali.  

Naši a francouzští studenti se zapojili do dobrovolnických aktivit na všech frontách. Při pražských setkáních dělali radost dětem z 

Ukrajiny, lidem v seniorských domech, nemocným i personálu ze Střešovické nemocnice, uklízeli okolí naší školy společně s 

parkem Ladronka a v neposlední řadě pomáhali stavět nový plot pro želvy v menší rodinné zoo.  

Při setkání ve Francii pomáhali s lidmi a dětmi s různými druhy postižení, společně s francouzskými studenty pro ně připravovali 

celý týden program.  

Děkujeme všem studentům a studentkám za jejich účast a těšíme se při dalších projektech nashledanou :-).  

Tým Erasmus+ 
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Zahraniční praxe  

Jsou za námi praxe, a stejně jako loňský rok, i letos měli naši studenti možnost vycestovat na praxe do zahraničí. 

Celkem vycestovalo 19 studentů, kteří absolvovali 14ti denní praxe v Bulharsku, Itálii, Francii, Portugalsku, Turecku a Španělsku. 

Praxe bylo možné realizovat díky programu Erasmus+ (2022-1-CZ01-KA121-VET-000066218). 

 

 

 

Zaúčtuj To!  

Dne 7.6. se jsme se poprvé zúčastnili soutěže Zaúčtuj To! Naši školu reprezentovaly hned dva týmy složené ze studentů z 3A. 

Soutěž byla realizována ve dvou fázích. V první fázi se řešily komplexní účetní případy tzv. případové studie z několika agend: 

Dlouhodobý majetek, Zásoby, Krátkodobý finanční majetek, Zúčtovací vztahy a Náklady a výnosy. Časový limit na tuto část byl 

60 minut. Oba naše týmy si vedly skvěle, jeden postoupil dokonce do semifinále. Semifinálové kolo představovalo vědomostní 

soutěž, jejíž podstatou bylo odpovídání na znalostní otázky z vybraných účetních agend. Děvčata statečně odpovídala a cítila se 

sebevědoměji než v 1. kole. Přesto to nestačilo na postup do finálového kola. I tak gratulujeme a moc děkujeme za skvělou 

reprezentaci. 

  

 

Třetí ročníky v divadle  

Řekněte mamce, pro Krista, ať mi večeři nechystá. Večeři ani snídani, že už jsem zbitý, spoutaný. Ozve se v závěru divadelní hry 

Balada pro banditu z úst Nikoly Šuhaje. Jako kdyby už tušil, co se stane. 

Baladický příběh o zbojníkovi, který bohatým bral a chudým dával, napsal v 70. letech minulého století Milan Uhde jako 

muzikálovou adaptaci Olbrachtovy prózy Nikola Šuhaj loupežník pro Divadlo na provázku. Vinohradské divadlo se rozhodlo v 

roce 2020 zařadit hru do svého repertoáru a od té doby mají vyprodaná všechna představení. Měli jsme velké štěstí, že na nás 

zbylo v hledišti pár míst a mohli jsme strávit víc než dvě hodiny v Koločavě s Nikolou, Eržikou, Magerim a Nikolovými 

„kamarády“ z dětství. A jací by to byli kamarádi, kdyby pro ně přátelství nebo peníze hrály tu nejpodstatnější roli. Kdo viděl, ví. 

 
Slavnostní oběd maturantů  

Na počest nejlepších maturantů ročníku 2022/2023 uspořádal dne 1.6. 2023 zřizovatel školy již tradičně slavnostní oběd tentokrát 

v historických prostorách luxusní restaurace U Malířů na Maltézském náměstí na Malé Straně v Praze. V milé společnosti paní 

ředitelky a jejího zástupce strávili úspěšní absolventi čas plný dobrého jídla, vína, příjemné zábavy, skvělé obsluhy a nečekaných 

zážitků, na který jistě dlouho nezapomenou. 



4 

 

 

 
Slavnostní předávání maturitních vysvědčení  

Ve středu 31.5.2023 byla slavnostně předána maturitní vysvědčení čerstvým absolventům (4A, 4B, 4S) naší Anglo-německé 

obchodní akademie. Předávání proběhlo již tradičně v reprezantitivních prostorách Tereziánského sálu Břevnovského kláštera. 

Úspěšným maturantům blahopřejeme a do života jim přejeme vše dobré. 

  

Okolí Karlštejna  

S prvními ročníky jsme se vypravili poznávat dobu Karla IV. v okolí hradu Karlštejn. Společně jsme se přesunuli vlakem ze 

Smíchovského nádraží v Praze do železniční stanice Karlštejn. 

Cesta od nádraží k hradu byla fyzicky náročná, ale všichni jsme to zvládli :). Vzhledem k tomu, že interiéry hradu všichni známe, 

letos jsme se zaměřili na okolí Karlštejna. U vstupní brány dostali žáci pracovní listy, které za pomoci mobilní aplikace a 

prohlídky okolí Karlštejna vyplnili. Po aktivitě a procházce se žáci stihli i občerstvit, domů jsme tedy odjížděli spokojení a i s 

plnými žaludky. 

 
Za školou se sportovci - 3S  

Středa 10. května patřila sportovcům ze třetího ročníku. Vycházka po Malé Straně byla zakončená návštěvou Werichovy vily. O 

Osvobozeném divadle třeťáci věděli, návštěva vily, kde vznikali Tři veteráni, Fimfárum, Paleček a další pohádky, byla jen 

doplněním a rozšířením učiva. 

Vila je v kouzelném prostředí Kampy, po žulovém schodišti jsme vystoupali do prvního poschodí a po stěnách vnímali fotografie 

V+W, směs předválečných a poválečných fotografií obou klaunů vyvrcholila fotografií jejich posledního setkání ve Vídni v roce 

1974. Každá z místností expozice je věnovaná určitému typu tvorby, předválečné Osvobozené, pokus o obnovu po návratu z USA, 

filmové tvorbě před i poválečné. Třešinkou na dortu pak byl vstup do pracovny Jana Wericha. Žádný mobil, počítač, nic takového, 

mechanický psací stroj a černý bakelitový telefon, na kterém vytáčíte telefonní číslo. Dokonalá atmosféra časů minulých, škoda 

jen, že se neotevřely dveře a do nich nevstoupil moudrý klaun s „nejmenšíma očima světa, do kterých se nejvíc vejde.“ 
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Za školou se sportovci - 2S  

V úterý 9. května jsme se studenty druhého ročníku vyzkoušeli, co všechno si pamatujeme z literatury 19. století. Ve škole už to 

známe, takže tentokrát jsme zvolili prostředí Vyšehradu, které je neodmyslitelně spojeno nejen s nejstarší historií Čech, ale 

zároveň i s nejstaršími pověstmi. 

A protože Vyšehrad není jenom krásný prostor klidu a pohody pro nás, ale zároveň i prostor věčného klidu pro řadu 

nejvýznamnějších představitelů naší kultury, prošli jsme si i hřbitov, a hledali jsme známá jména těch, kteří v kultuře zanechali 

nesmazatelnou stopu. Pokud snad někdo neví, kdo byl K. H. Mácha, J. Vrchlický, V. Hálek, S. Čech nebo B. Němcová ……… 

měl by uvažovat o návratu do druhého ročníku nebo urychleně navázat hluboké přátelství se strejdou Gůglem nebo tetou Wiki. 

  
 

Návštěva rádia Evropa2  

Dne 14.4.2023 navštívili studenti 3A a 3B, rádio Evropa 2 a to konkrétně dopolední "Afterparty" s moderátorem Pavlem 

Cejnarem. Studenti byli přítomni ve studiu během živého vysílání. 

Pokud hrála nějaká skladba, moderátor nám vysvětloval veškeré podrobnosti týkající se vysílání, jeho schéma a také princip 

výběru písniček, které se potom vysílají. Samozřejmě byl i prostor na dotazy studentů, kterých nebylo málo.  

Exkurze byla velmi zajímavá a určitě se všichni dozvěděli spoustu užitečných informací o vysílání a práci v rádiu. Velký dík patří 

samozřejmě hlavně panu Cejnarovi, za jeho vstřícnost a ochotu, se kterou se nám po celou dobu návštěvy věnoval. 

 
ZOO - Praha  

13.dubna vyrazili studenti tříd 1A, 1B a 1S v rámci předmětu ZPV - biologie do pražské zoologické zahrady, aby se na vlastní oči 

seznámili s faunou Austrálie a Nového Zélandu probranou v prvním pololetí, jakož i se zvířaty z jiných koutů světa. Svá 

pozorování zapsali do pracovního listu zakončeného úvahou na téma poslání/účel zoologických zahrad. 

  
 

Nikdy se nevzdáme! - Národní muzeum  

V pátek 31. března navštívili studenti 2. ročníku a vybraní studenti 3. ročníku výstavní projekt Nikdy se nevzdáme!, který Národní 

muzeum připravilo u příležitosti 80. výročí atentátu na Reinharda Heydricha. 

Naši studenti se formou krátkých badatelských úkolů seznámili s událostmi, které jsou spjaté s atentátem a druhým stanným 

právem, poznali zdánlivě obyčejné osudy lidí, kteří byli spojeni s odbojem a nahlédli do každodenního života obyvatel 

protektorátu. 

  
Návštěva Ministerstva zahraničních věcí  

V pátek 17. března dostala třída 1B jedinečnou příležitost absolvovat komentovanou prohlídku Ministerstva zahraničních věcí v 

Černínském paláci. 

Pan průvodce byl obrovskou studnicí vědomostí - seznámil studenty s historií Černínského paláce, objasnil fungování MZV, 

provedl je všemi salónky a nakonec i bytem Jana Masaryka, který zde v roce 1948 za dosud nevyjasněných okolností zahynul. 

Během prohlídky měli studenti možnost položit otázky přímo tiskovému mluvčímu MZV, panu Danielu Drakeovi. Došlo i na 



6 

 

setkání s panem ministrem Janem Lipavským, který se se studenty ochotně vyfotil a následně s nimi pohovořil. Návštěva 

Černínského paláce byla pro 1.B jednoznačně velkým zážitkem. 

  

  

Prožít si život hrdiny,  

nám umožnila dnešní generální zkouška představení Pravomil. Život nositele Řádu bílého lva, nejvyššího vyznamenání u nás, 

důstojníka v záloze Pravomila Raichla nám prostřednictví dramatizace stejnojmenného románu Petra Stančíka nabídlo Divadlo v 

Dlouhé. 

Chvilku to tak trochu vypadalo, že bude legrace, ale brzy se začala ozývat z jeviště slova jako "náckové, Hitler, Stalin, gulag, trest 

smrti..." a bylo jasné, že zábava nebude. Netypické jméno Pravomil vybral svému synovi tatínek, který věřil, že „…..nezvyklé 

jméno Pravomil mu, jak doufám, bude každým oslovením vštěpovat úctu k pravdě i lásku k Vlasti.“ A dost možná to bylo právě 

jméno, které z Pravomila udělalo celoživotního bojovníka za pravdu s láskyplným vztahem k rodné zemi. Během letošního 

školního roku jsme již potřetí absolvovali exkurzi do české historie 20. století formou divadelního představení. Tak si troufám 

napsat, že exkurze s Pravomilem byla nejlepší. 

 
Nový svět nebo Nový Svět?  

Se sportovci ze 2.S jsme se rozhodli vydat po stopách představitelů generace májovců Jana Nerudy a Jakuba Arbesa. 

Vzali jsme to přes Nový S/svět k Loretě, odtud po schodech dolů do Nerudovy ulice a skončili jsme na hořením Malostranském 

náměstí, kde se na schodech pod morovým sloupem tak rád na slunci vyhříval pan Vojtíšek, než mu to baba milionová pokazila. 

Cestou jsme viděli řadu zajímavostí, které v dnešním moderním světě už nemají své místo. Málokdo z nás si místo popisného čísla 

nad dveře svého domu nechá vymalovat zlatého bažanta, bílou labuť nebo svatého Václava a místo zvonku u dveří použije 

litinové klepadlo. A málokdo také ví, že není patník jako patník, a ty na Malostranském náměstí mají dokonce svoji historii. A jak 

je to s těmi S/světy? Do jednoho lidé utíkali, když jim ve Starém světě bylo ouvej a oni doufali, že si v tom Novém polepší. Ten 

druhý je nedaleko od Pohořelce, klidný kout Prahy, kam téměř nevstoupí noha turisty. Tak už víte, jak to je? 
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Poděkování dobrovolnického centra ÚVN  

Při příležitosti oslav Mezinárodního dne žen zpříjemnili dobrovolníci ÚVN 8. březnový den pacientkám a zdravotnickému 

personálu květinami a dobrotami. 

Dobrovolníci ÚVN se vydali na různá oddělení napříč nemocnicí, kde rozdávali pacientkám krásné barevné papírové květiny, a to 

díky studentům z Anglo-německé obchodní akademie v Praze, kteří je vyrobili. Zdravotnický personál si pak mohl pochutnat na 

dobrotách, které napekli sami dobrovolníci ÚVN a kantoři i s paní ředitelkou uvedené školy.  

Vykouzlený úsměv všech žen a milé reakce personálu jsou nám odměnou!  

Všem, kteří se do akce zapojili a pomáhali, moc děkujeme! 

  

  

  

Kytička k MDŽ  

Studenti v rámci charitativního projektu tvoří papírové květy, které předají v domově seniorů Karla Boromejského a do 

dobrovolnického centra ÚVN. 

  

Finanční gramotnost  

Ve dnech 15. a 22. února proběhl na naší škole projektový den na téma „Finanční gramotnost“. Tento projekt již tradičně 

organizovala společnost ABC Finančního vzdělávání, o.p.s. v čele s výbornou lektorkou paní Martinou Václavíkovou. Celá akce 

byla určena čtvrtým ročníkům. 

V první fázi hry byli studenti seznámeni se současnou situací na úvěrových a peněžních trzích a všechny překvapil počet 

domácností, které musí řešit exekuce. Následně byli studenti rozděleni do skupin (vlastně rodin). Každá rodina pak řešila svou 

finanční situaci na následujících třicet let života a to s ohledem na reálné životní situace. Úkolem bylo, z předem definovaných 

příjmů ušetřit na splátku hypotéky, starobní důchod a následný odchod dětí z domácnosti. Během hry samozřejmě ještě studenti 

museli čelit náhle vzniklým situacím, se kterými se může každý setkat v běžném životě.  

Hra se všem velmi líbila, a i přesto, že trvala celý vyučovací den, nikdo se nenudil a všichni byli do společné práce vtaženi. 

Rodina, která na konci hry ušetřila nejvíc, byla i následně odměněna, takže z některých studentů se rázem stali milionáři.  

Velký dík patří paní Václavíkové, která svým nadšením a trpělivostí všem studentům v průběhu hry pomáhala a motivovala je ve 

hře.  
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Na návštěvě u Škvoreckých  

Divadlo na Vinohradech do svého repertoáru zařadilo další divadelní koláž. Po Sňatcích z rozumu, které mapovaly počátky 

českého podnikání v 19. století a Českém románu, příběhu lásky Olgy Scheinpflugové a Karla Čapka v době Masarykovy první 

republiky, sáhla dramaturgie divadla po dalším velkém tématu. 

Danny Smiřický je alter ego českého spisovatele Josefa Škvoreckého. Danny, ve čtyřech podobách, jako teenager, mladík, zralý 

muž a senior, nás provází jednotlivými etapami válečné a poválečné historie naší země. Ve čtvrtek studenti 4. ročníků navštívili 

veřejnou generální zkoušku a spolu s Dannym drželi palce Přemkovi, aby ho nechytilo gestapo, poslouchali projev Jaroslava 

Seiferta o svobodě a netušili, jak odvážná slova to v té době byla. Nakonec nevěřícně kroutili hlavou nad tím, jak mohla česká 

spisovatelka volat po udělení trestu smrti pro své přátele v politickém procesu 50. let. 

Představte si, že jste jednadvacetiletá holka z Karlína, jste optimistická, sebevědomá, ráda zpíváte, jste členkou souboru 

Sedmikrása a na zájezd do Finska vás nepustí. Proč? Tak to je právě to, co se Jana pokouší zjistit. Jenže to není jen tak. Jsme v 

Československu 50. let 20.století. Vládnoucí komunistická strana má propracovanou síť tajných a bonzáků, kteří sledují každý váš 

krok doma i v práci, a státní bezpečnosti o vás poskytují informace ať pravdivé nebo vymyšlené. Jana se propracuje až do 

„kachlíkárny“ – budovy Ministerstva vnitra. Soudruh Sedláček jí nabídne k podpisu spolupráci. Když ji podepíše, nebude nic 

bránit jejím dalším výjezdům do zahraničí. Tak kde je problém? Svým podpisem bude souhlasit se sledováním a donášením na své 

kolegy a poskytovat informace, které budou použity proti nim. Autobiografický román Honzlová napsala manželka Josefa 

Škvoreckého Zdena Salivarová a my jsme měli možnost v pátek možná pochopit, že život v poválečném Československu vůbec 

nebyl procházka růžovou zahradou, ale často zoufalou snahou o přežití. 

Finálové kolo soutěže MD Dal z účetnictví  

I tento rok se několik našich studentů zúčastnilo online semifinálového kola soutěže z účetnictví. Dva z nich byli úspěšní a i přes 

velkou konkurenci postoupili do finálového kola, které se konalo ve Znojmě. 

První den soutěže studenti účtovali v rámci „certifikační“ části příklady z jednotlivých oblastí. Druhý den pak na studenty čekal 

elektronický test, který obsahoval znalostní otázky. Obě části soutěže byly velmi náročné a i přesto si s tím naši studenti poradili a 

získali certifikát, který určitě využijí i v rámci přijímacích zkoušek na vysoké školy.  

Našim studentům moc gratulujeme, děkujeme za skvělou reprezentaci naší školy a věříme, že je nadšení pro účetnictví nikdy 

neopustí. 

 
DofE - předávání bronzu  

18. 1. 2023 proběhlo ve Staroměstské radnici slavnostní předávání bronzových cen. Této ceremonie v překrásném prostředí se 

zúčastnilo i 6 studentek naší školy. 

Po přivítání ze strany organizátorů ceremonie došlo k předání certifikátu a bronzového odznaku. Po zakončení ceremonie se 

studentky vyfotily a zůstaly na příjemné občerstvení, kde si mohly neformálně o svém úspěchu a zážitcích popovídat.  

Bronzovým "Dofákům" z celého srdce gratulujeme. Věříme, že se najdou další dobrovolníci, kteří se do DofE zapojí a dosáhnou 

na toto nebo i vyšší ocenění. 

 
Božena Němcová v novém kabátě  

Ve čtvrtek 12. ledna jsme se vydali se studenty druhých ročníků do Divadla v Dlouhé na inscenaci vycházející z povídek Boženy 

Němcové. Už samotný název - Tajemství, šílenství, podivnost, láska – vyvolával otázky, a to jsme ještě netušili, že těch otázek 

bude na konci mnohem víc. 

Jihlavské Horácké divadlo nám ukázalo, že „Božena“ není vůbec „out“. Témata, kterými se ve svých povídkách v 19. století 

zabývala, jsou nesmrtelná. Každá doba má svoji Viktorku, Karlu, Hedviku a Báru. Dívky, které se nějakým způsobem odlišují, 

něco před druhými skrývají, jsou někým pronásledovány. Jeden nepatrný rozdíl mezi 19. a 21. stoletím tu přesto je. Pro všechny 

problémy, se kterými se naše protagonistky potýkaly, máme dnes odpovídající anglická označení - STALKING, COMING OUT, 

BODY SHAMING. Snad nám to Božena Němcová, představitelka národního obrození, odpustí.  
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Adventní Drážďany  

V úterý 21. prosince jsme se vzbudili do mrazivého rána, které nás neodradilo od výletu do adventních Drážďan. Vždyť kde jinde 

nasát vánoční atmosféru než na jednom z nejstarších vánočních trhů v Německu. 

Dříve než jsme ukojili chuťové pohárky dětským punčem, klobáskami a samozřejmě štolou, vydali jsme se na krátkou procházku. 

Vyfotili jsme se na schodech Zwingeru, zkontrolovali jsme, zda Semperovu operu stále pečlivě střeží představitelé hnutí Sturm 

und Drang, J. W. Goethe a F. Schiller, vystoupali jsme na balkón Evropy, přepočítali postavy na Průvodu knížat, obdivovali jsme 

umění a trpělivosti stavebních mistrů, kteří dokázali Frauenkirche vrátit původní podobu.  

Adventní Drážďany splnily naše očekávání a my věříme, že to nebylo naposled, co jsme zavítali do Benátek na Labi. 

 
Zkoušky Cambridge English First (FCE)  

Gratulujeme dalším sedmnácti studentům ze tříd 4A a 4B k úspěšnému složení jazykové zkoušky Cambridge English First (FCE) 

na úrovni B2, respektive C1. 

Získání certifikátu studentům zjednoduší maturitu z anglického jazyka, přidá body u přijímacího řízení na vysoké školy a v 

neposlední řadě pomůže při hledání zaměstnaní.  

 

Pygmalion? Konečně!!!!!  

V pátek 12. prosince se našim studentům splnil dlouho očekávaný slib. Až na třetí pokus jsme měli možnost při návštěvě 

Vinohradského divadla uvidět představení Pygmalion. 

Starověký římský básník Ovidius napsal ve svých Proměnách příběh o sochaři, který ze slonoviny vyřezal nádhernou sochu ženy, 

zamiloval se do ní, bohyně Afrodíta vyslyšela jeho prosby a sochu oživila. A přesně tímto námětem se inspiroval anglický prozaik 

a dramatik George Bernard Shaw ve své divadelní hře. Pokud se znovu vrátíte o pár řádků výš, zjistíte, že i profesor Higgins z 

obyčejné květinářky vymodeloval dámu z lepší společnosti, zamiloval se do ní, jenže na rozdíl od sochaře, který se svojí láskou 

žil šťastně až do smrti, nechal Shaw na nás, abychom si ten svůj správný konec domysleli. 

 

Slovinsko - Erasmus+  

Projekt: Digital transformation with STEAM in safe environment No: 2021-1-ES01-KA220-SCH-0000343990. 

Během mobility ve Slovinském Hradci, která se uskutečnila od 12.12. do 16.12.2022, se učitelé ANOA věnovali různým aktivitám 

s kolegy z Itálie, Chorvatska, Turecka, Slovinska a Lotyšska. 

V rámci programu jsme si vyzkoušeli jak se vytvářejí tzv. Sweded movies a během workshopu “Internet of things” jsme se učili 

programovat měřící senzory. Program zahrnoval také návštěvu místní školy. Hostitelé nám ukázali i historické a kulturní památky 

dvou největších měst Slovinska. 

Mnohé z nabytých zkušeností se budeme snažit aplikovat i v naší výuce. 
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Coca Cola - exkurze  

Ve čtvrtek 15.12.2022 navštívily třídy 3A a 3B výrobní závod Coca Coly HBC v Praze Kyjích. Exkurze byla zaměřena na výrobní 

portfolio a historii firmy a součástí byla i samotná prohlídka výrobního závodu, kde byl vidět celý postup výroby od vytvoření 

PET lahve až po samotné naplnění nápoje. 

Všem se akce velmi líbila. Moc děkujeme i panu Ladislavu Jelenovi, který nás celou dobu provázel a trpělivě odpovídal na velké 

množství dotazů, které studenti měli. 

 
Ekonomická olympiáda - školní kolo  

Naše škola se již tradičně zúčastnila školního kola Ekonomické olympiády, kterou pořádá společnost INEV. Letošní účast byla 

opravdu velká, projektu se zúčastnilo 30 800 studentů z 503 středních škol. 

I v tak hojném počtu soutěžících se naši studenti neztratili a dva postupují do krajského kola, které proběhne v lednu. Děkujeme 

všem našim studentům za účast a postupujícím přejeme hodně štěstí v dalším kole.  

Project Erasmus+ Programme – Partnership  

Na začátku školního roku 22/23 navštívili studenti ANOA rumunské městečko Dumbrăveni, kde se setkali i se studenty z Itálie, 

Turecka, Rumunska a Bulharska a společně pracovali na Erasmus+ projektu CreActive Body Mind and Spirit. 

Našich pět studentů, společně s 25 studenty z výše uvedených států, měli možnost se v průběhu týdenního pobytu seznámit s 

malebnou krajinou i historickými památkami Rumunska.  

Recipročně navštívili účastníci tohoto projektu v týdnu od 28.11 do 02.12 Prahu. Studentský kolektiv ANOA společně se studenty 

ze zahraničí řešil otázky obezity, zdravé výživy a tradičního jídla různých států. Naši studenti i studentky vařili, prezentovali a 

vychutnávali různá jídla české, turecké, rumunské, italské a bulharské kuchyně. Součástí projektu také byla návštěva Třeboně a 

historického centra Prahy v období začínajícího adventu. 

Project Erasmus+ Programme – Partnership  

KA227 Creative and active education - Body, mind, spirit 2020-1-RO01-KA227-SCH-095525  

Projekt zaměřený na otázky zdravé duše, rozumu a těla  

  
 

"Vůdce daroval Židům město..."  

Skoro by se chtělo zamáčknout slzu v oku, jaký „borec“ vůdce byl. Že to ale vlastně bylo všechno úplně jinak, o tom se ve středu 

přesvědčili studenti 4. ročníku. Návštěva pevnostního města Terezín ukázala, jak dokáže totalitní režim zneužít média ve svůj 

prospěch. 

Dobrovolníkem bez hranic s Erasmem  

Tradiční výroba adventních věnců do seniorských domů a do Vojenské nemocnice nás přivedla na nápad, spojit se se školou, která 

dobrovolnickou činnost bere jako nedílnou součást vzdělávání, stejně tak jako my. 

Tuto školu jsme našli na severu Francie - Lycée Depoorter v městečku Hazebrouck. Společně jsme napsali projekt v rámci 

Erasmus plus KA2 a s napětím čekali, zda bude úspěšný. Projekt byl schválen, a proto se mohla skupina našich studentů už v září 

vypravit na týden do Francie, aby se seznámili se studenty z partnerské školy a plnili první úkoly.  

Partnerská škola nám připravila krásný program, kde jsme se mohli setkat s různými dobrovolnickými organizacemi a také jsme si 

vyzkoušeli čištění pláží, které jsou kousek od Hazebroucku a patří k turistickým atrakcím.  
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V týdnu od 21.11. jsme měli možnost uvítat pro změnu francouzské studentky a studenty u nás. Právě v tomto týdnu jsme měli 

naplánovanou výrobu adventních věnců. Krásně se nám propojily programy DofE, projektový Erasmus plus a projektový den. 

Studentky z programu DofE vyjely v pondělí pro chvojí do Lánské obory, která nám už druhým rokem věnuje na věnce chvojí. V 

úterý všichni studenti z programu Erasmus plus připravovali chvojí a ozdoby na výrobu věnců pro jednotlivé třídy. Vyzkoušeli 

jsme si také výrobu ozdob, které se tradičně vytváří ve Francii. Ve středu celá škola i s francouzskými studenty v rámci 

projektového dne vyráběla věnce. Odpoledne jsme připravili aktivity pro maminky a babičky s dětmi z Ukrajiny, které jsou 

ubytovany v hotelu blízko stanice I.P. Pavlova. Děti si kreslily, zdobily perníčky, vyráběly si francouzské ozdoby. Všichni jsme si 

odpoledne užili a prožívali silné emoce.  

Dalším emočním zážitkem byl čtvrtek, kdy jsme rozváželi vyrobené věnce do Vojenské nemocnice a Domova pro seniory Elišky 

Purkyňové. Těžko popsat, jak hluboký zážitek nám tato setkání přinesla.  

V pátek jsme si po náročném týdnu odpočinuli při bowlingu, nikomu se však nechtělo loučit. Prožili jsme společně týden plný 

zábavy, spolupráce, přátelství, sounáležitosti, emocí …… zkrátka všeho, co reprezentuje DOBROVOLNICTVÍ nehledě na to, 

jakým jazykem mluvíme nebo z jaké země pocházíme.  

Mějte krásný Advent!  

Projekt "Bankéři do škol"  

Naše škola se letos poprvé zapojila do projektu „Bankéři do škol“ a v rámci tohoto projektu se dne 25.11.2022 uskutečnila první 

přednáška. Tématem byla finanční gramotnost a akce se zúčastnily všechny třídy třetího ročníku.  

Přednášející byla Štěpánka Chaloupková z Komerční banky. Studenti byli seznámeni s krátkou historií peněz a jejich oběhem. 

Dále se přednáška týkala bankovních produktů a to především úvěrů. Toto téma bylo i dále rozvíjeno i s ohledem na současné 

zadlužení domácností.  

Další část byla věnována internetové bezpečnosti v rámci on-line používání bankovních produktů. Celé povídání bylo doplněno i 

krátkými videi a studenti byli motivováni ke spolupráci i soutěží a drobnými odměnami.  

Celá přednáška byla velmi poučná a to i hlavně tím, že studenti se dozvěděli spoustu informací i z běžné bankovní praxe. 

Doufáme, že v rámci tohoto projektu se uskuteční další setkání. 

 
Charitativní projekt "Daruj kus sebe"  

V rámci projektového dne, pod záštitou DofE, studenti naší školy vytvářeli adventní věnce, které jsem následně, již tradičně, 

předali do Domova pro seniory E. Purkyňové, Domova sv. Karla Boromejského a do Dobrovolnického centra ÚVN. 

Věříme, že obdarovaným udělají radost a zpříjemní adventní čas. 

 
 

  

  
DofE - příprava na výrobu adventních věnců  

S nadcházejícím adventem se blíží tradiční projektový den - výroba vánočních věnců na naší škole. Věnečky, které jsou 

výsledkem zručné práce našich studentů, budou opět věnovány dlouhodobě nemocným a seniorům. 

Účastnice programu DofE proto dnes vyrazily na sběr větviček do Lánské obory. I přes velkou zimu se děvčata činila a materiálu 

na výrobu věnců bude dost. 
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Bitcoiny a další kryptoměny  

Dnes na naší škole proběhla prezentace na téma Bitcoiny a další kryptoměny: Dávají pořád smysl? Přednášejícím byl Mgr. Ing. 

Dominik Stroukal, Ph.D., který je mimochodem autorem 1. české knihy o Bitcoinu. 

Posluchači byli žáci 4. ročníku. Pan Stroukal velmi poutavě přiblížil studentům svět bitcoinů a dalších kryptoměn, jak fungují, kde 

se berou a proč se jejich hodnota mění jak na houpačce. I když jde o téma velmi náročně, bylo předneseno s lehkostí a vtipem. 

Moc děkujeme. 

 
Stínování  

O tom, že stínování nemusí vždy souviset jenom s výtvarnou výchovou jsme se přesvědčily v týdnu od 7. do 11. listopadu 2022 v 

partnerské škole Košická Akadémia, kam jsme vycestovaly v rámci Erasmus+ Akreditace číslo 2021-1-CZ01-KA121-VET-

000006611. 

Naše stínování spočívalo v sledování pedagogů tamější obchodní akademie nejen při výuce, ale i při přípravě a realizaci 

projektového dne.  

Bylo příjemné zjistit, že máme mnoho společného a s chutí plánujeme další víceletou spolupráci.  

Už nyní se na ni těšíme.  

Miluše Papoušková, Milena Najmanová 

  
Přednáška - měnová politika ČNB  

Dne 7.11.2022 navštívil naší školu pan PhDr. Jan Filáček Ph.D. z České národní banky, který uspořádal na naší škole přednášku v 

rámci projektu Experti do škol a tématem byla „Měnová politika ČNB“. 

Vzhledem k tématu se přednášky zúčastnili studenti čtvrtých ročníků, kterým se téma hodí jak do předmětu Ekonomie, tak 

Finance. Přednášející seznámil posluchače se svojí náplní práce v ČNB, tím jak se dělají ekonomické prognózy a také s 

konkrétními kroky v rámci měnové politiky. Studenti si tak mohli své teoretické znalosti ze školy porovnat s praxí. V rámci 

diskuze byla probírána i konkrétní a aktuální témata, jako jsou vysoká inflace a konkrétní kroky ČNB v boji proti ní. Dalším 

zajímavým tématem bylo přijetí Eura.  

Přednáška se všem velmi líbila a studenti jistě využijí získané informace, jak během maturity, tak i v reálném životě. 

 
Stavební slohy  

Sliby se mají plnit, jak se v jedné písni zpívá, nejen o Vánocích. S žáky druhých ročníků (2A, 2B) jsme si slíbili, že jakmile udeří 

babí léto, vydáme se na naši první literární vycházku. 

Babí léto dorazilo a my jsme se nevydali za krásami literárního světa, nýbrž toho stavebního. Na Pohořelci jsme ušetřili ještě pár 

minut českému jazyku a poté jsme se již volným krokem a s hlavou vztyčenou ponořili do palet barev, tvarů a uměleckých prvků.  
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Vyšehrad  

Říká se, že když putují andělé, tak je pěkné počasí. Ve třídách druhých ročníků (2A, 2B) jsou! Pondělní literární vycházka byla za 

doprovodu slunce, které nám ukázalo, že se s námi ještě nehodlá rozloučit. 

Jeho přítomnost nás těšila o to více, že jsme zavítali do míst, kam kvůli sourozenecké rozmíšce přesídlil Vratislav II. Úctu k 

tomuto místu měl díky svým předkům i Karel IV., a proto mu věnoval pozornost v novém Korunovačním řádu, který určil ___ za 

výchozí bod korunovačních slavností. A když ještě dodáme, že právě zde zachránil svým odvážným skokem ze skály Šemík svého 

pána, tak už víte, že jsme se vydali na ___. 

  

Evropská unie, její aktuální problémy a výzvy  

Naše škola je již několik let zapojena do projektu "Experti do škol" a právě v rámci tohoto projektu nás navštívil dne 1.11.2022 

pan doc.Ing. Jiří Dušek, Ph.D. z Vysoké školy evropských a regionálních studií. 

Tématem přednášky byla Evropská unie, její aktuální problémy a výzvy. V rámci setkání se studenti seznámili s fungováním celé 

této instituce a postavením České republiky v ní. Velká část přednášky byla také věnována aktuálním problémům a výzvám, které 

musí Evropská unie řešit. Další zajímavou částí bylo zamyšlení nad tím, jaké benefity nám členství v unii přináší a co by pro naši 

ekonomiku znamenalo případné opuštění této instituce.  

Přednášky se zúčastnily třídy 3A, 3B a všem se poutavé vyprávění založené na konkrétních příkladech velmi líbilo. 

 
Memmingen  

V době od 7. do 23. října strávilo šest našich studentů čtrnáct dnů na praxi v bavorském Memmingenu. Celý projekt proběhl v 

rámci programu Tandem, organizace, která zajišťuje výměnné praxe českých a německých studentů. 

Naší partnerskou školou je FOS-BOS Memmingen, která zajistila kromě firem, kde naši studenti pracovali, i zázemí studentů v 

rodinách žáků, kteří se do akce zapojili.  

Praxe probíhala ve firmách, které vesměs spolupracují se školou i v rámci povinných praxí jejich studentů a jsou tak na pobyt 

praktikantů zvyklé a vesměs mají připravený bohatý pracovní program. Součástí je práce v různých odděleních firem a činností, 

které mohou být i nezvyklé, ale o to zajímavější. Nutno říci, že ve všech firmách jsme od pracovníků, kteří měli naše praktikanty 

na starosti, slyšeli jen samou chválu, což mohou potvrdit i nabídky k budoucí spolupráci trvalé nebo na krátkodobou brigádu.  

Mimo pracovní dobu poznávali naši studenti odlišnosti života na malém městě, ale v rámci víkendového výletu i bavorskou 

metropoli Mnichov. Se „svými“ rodinami podnikli mnozí i individuální výlety a akce.  

Přestože ne vše proběhlo ideálně a objevily se i problémy, jaké se stávají na podobných akcích, s jejich řešením vždy pomohli 

němečtí kolegové, zajišťující pobyt v Memmingenu, především profesor Matthias Hofmann, ale i Katarina Obad a Florian Rundel, 

jakož i celé vedení FOS-BOS. Za zmínku stojí i skvělá jazyková animace v úvodu pobytu, zajišťovaná Tandemem, která vždy 

pomůže studentům lépe se orientovat jak v německém prostředí, tak i ve městě pobytu. O spokojenosti praktikantů svědčí i jejich 

povzdechy v autobuse při příjezdu zpět do Prahy o tom, že je škoda, že vše končí.  

Přednáška - internetové a mobilní bankovnictví  

V pondělí 24.10.2022 navštívil naši školu náš bývalý absolvent Petr Kovář, který je dnes zaměstnancem Komerční banky na 

pozici - Product owner a je zodpovědný za vývoj produktů v rámci mobilního bankovnictví v této bance. 

Jak již z pozice vyplývá, tématem přednášky bylo především internetové a mobilní bankovnictví a to nejen jeho použití a funkce, 

ale součástí přednášky byl i krátký pohled do historie těchto produktů. Prezentace se zúčastnili všichni studenti druhých ročníků, 

kterým se akce líbila a dozvěděli se spoustu nových informací o produktech, které všichni běžně používají ve svém žiovtě. 
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Židovským městem  

Ve středu se třídy 4A a 4B seznámily s kulturou národnosti, která na našem území žije přibližně od 10. století. Židovské město, 

Pátá čtvrť, Josefov jsou stejné názvy pro přibližně 93 000 m2 Prahy, na kterých střídavě žilo 1 900 – 12 000 obyvatel. 

Záleželo na tom, jestli král potřeboval jejich peníze, nebo naopak přimhouřil oko a dal tak tichý souhlas k pogromu na Židy. Z 

původního města toho mnoho nezůstalo, pár synagog, radnice, hřbitov. Nevyhovující změť domů a přístavků vystřídaly „hrady“, 

jak pohrdavě označovali domy v Pařížské moderní architekti. Jenže když Josefovem procházíte, nevnímáte jenom „dortovou 

architekturu“ Pařížské, ale všimnete si, že ještě jedna věc je v Josefově k vidění. Jsou to kameny zmizelých. Mosazné destičky 

velikosti dlažební kostky nesou jména těch, kteří ukončili svůj život v koncentračním táboře. Připomínají je nejen kameny 

zasazené do dlažby chodníků, ale zároveň i stěny v Pinkasově synagoze se jmény více než 77 000 popravených za druhé světové 

války. 

  

Profesia days 2022  

Ve čtvrtek 13. 10. se studenti 3A, 3B a 3S zúčastnili největšího veletrhu práce v ČR - Profesia days. 

Měli tak možnost setkat se s personalisty z řad českých i mezinárodních firem a pobavit se o nabízených pracovních pozicích, 

jakož i absolvovat inspirativní přednášky, testování IT znalostí, cizích jazyků a mnoho dalšího. 

 
Kurz ve Florencii  

Poslední zářijový týden strávily naše dvě kolegyně M.Mesticová a L. Čechová v krásné Florencii, kde se zúčastnily jazykového 

kurzu v rámci Erasmus akreditace. 

Kurz byl zaměřen na prohlubování praktických i teoretických znalostí angličtiny a celý byl veden pomocí výukových programů. Z 

tohoto důvodu se kolegyně nejen dále vzdělaly v cizím jazyce, ale také se seznámily s moderními výukovými platformami a 

aplikacemi.  

Součástí kurzu nebylo jen studium, ale také seznámení se se samotným městem a jeho historií. V rámci akce byl také výlet, kde 

mohli účastníci objevit krásu samotného Toskánska. Celá akce byla velmi vydařená a kolegyně obohatila nejen v rámci 

jazykových dovedností, ale také v komunikaci s kolegy z ostatních zemí a v neposlední řadě i se seznámením s pořádajícím 

městem i celou zemí. 

Návštěva v ČNB  

Dne 5.10.2022 navštívili žáci čtvrtých ročníků nově otevřenou výstavní expozici v ČNB. Výstava probíhala formou komentované 

prohlídky, kdy všichni studenti byli seznámeni s činností ČNB a jejími funkcemi. 

Montmartrem po stopách umělců  

Už jste někdy navštívili Montmartre? Nemyslím pařížský, i když také stojí za vidění, ale ten náš pražský? Že ne? Že dokonce 

nevíte, kde ho hledat? Pak se zeptejte ve 3S, ti totiž ve středu absolvovali výuku v exteriérech a určitě vám ukážou správný směr. 

Nový Svět je kouzelný kout Prahy, turisticky nepříliš frekventovaný k radosti místních a ke škodě návštěvníků Prahy. Vždycky tu 

žili výtvarníci, režiséři, spisovatelé a další umělci, kteří se podíleli na vytvoření neopakovatelné atmosféry tohoto místa. Ať už 

jsou to hlavy na balkóně představitele pozdního českého surrealismu, nebo pamětní desky připomínající významnou osobnost. A 

protože byl Nový Svět v dávných dobách spíše předměstím Prahy a bydleli tady ti nejchudší, dodávali si obyvatelé lesku alespoň 

v názvech domovních znamení, tam se to blýská zlatem. Pracovní list doplněný o získané i vyhledané informace byl závěrečnou 

tečkou příjemného dopoledne. 
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DofE - Sušicko, ostrá bronzová expedice  

Expedice proběhla v termínu 6. - 7.9. bohužel za deštivého počasí. I přes nepřízeň počasí účastnice zvládly první den projít trasu 

ze Sušice přes žichovický zámek na hrad Rabí za skvělý čas, který odpovídal jejich plánu. 

Nocovali na rábském fotbalovém hřišti, kde stany stavěly při krásném západu slunce. Druhý den ráno vyrazily na zbytek trasy, z 

Rabí do Horažďovic, tentokráte už za slunného počasí. Věřím, že expedice byla pro všechny celoživotním zážitkem a zkušeností. 

Na konci října je naplánovaná vernisáž, kde budou vystavovány fotografie z této expedice. Rádi vás všechny uvidíme. 

 
 

  

Adaptační kurz  

Adaptační kurz pro žáky prvního ročníku se letos konal v krásné přírodě na jihu Čech u obce Varvažov. Velké díky patří 

lektorskému týmu, neboť pro nás připravil mnoho zajímavých her a aktivit, které napomohly k vzájemnému seznámení našich 

žáků. 

Dle nálady a zpětné vazby žáků můžeme říci, že se letošní adaptační kurz velmi povedl. 

Fotografie jsou k dispozici na Facebooku i na Instagramu. 

 
 

… 


